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I z b a  r z e s z o w s k a

1. O k r e s o w a  n a r a d a  k i e r o w 
n i k ó w  z e s p o ł ó w  a d w o k a c 
ki ch.  W dniu 14 grudnia 1974 r. od
była się druga okresowa w roku 1974 
narada kierowników zespołów adwo
kackich Izby rzeszowskiej. Program na
rady obejmował problemy szkolenia za
wodowego oraz kontrolę pracy zawo
dowej adwokatów, tudzież sprawy in
westycyjne i finansowe.
r
Dziekan Rady adw. S. Rogoż po 

otwarciu obrad omówił sprawy szkole
nia adwokatów i aplikantów adwokac
kich wskazując na pewne niewłaściwo
ści w tym względzie, w szczególności 
na brak należytej troski ze strony ze
społów w zakresie szkolenia aplikantów.

Z kolei' wicedziekan Rady adw. M. 
Pikor złożył informacje o przebiegu 
ostatniego plenarnego posiedzenia NRA, 
na którym omawiano problemy dosko
nalenia zawodowego adwokatów.

Adw. Pikor poddał również analizie 
program i wyniki wizytacji zespołów 
adwokackich, zaplanowanych na rok 
1974, podkreślając, że z drobnymi wy
jątkami plan w 1974 r. został wykona
ny. Wyniki przeprowadzonych wizytacji 
wskazują na dobrą pracę zespołów i ich 
kierowników, co uwidacznia się wyraź
nie na tle przeciętnej zarobków człon
ków naszej Izby, liczby przyjętych 
spraw, współczynnika kosztów zespo
łów i arkusza rozliczeniowego.

Następnie skarbnik Rady adw. M. 
Cincio omówił sprawy inwestycyjne. 
Wskazał na poprawną sytuację lokalo
wą ZA na terenie Jasła, Krosna, J a 
rosławia, Przemyśla, Sanoka, Rzeszowa 
i w Gorlicach. Rozwiązania problemu 
lokalowego oczekują nadal Zespoły w 
Brzozowie, w Leżajsku, w Łańcucie, w 
Przeworsku oraz oba Zespoły w Mielcu. 
W stadium budowy znajdują się sie
dziby Zespołów w Strzyżowie i w Rop
czycach, a remontuje się lokal Zespołu 
w Lubaczowie.

W dyskusji wzięli udział kierownicy

Zespołów z Jasła, Krosna, Mielca, Prze
myśla, Brzozowa, Łańcuta, Jarosławia 
i Niska oraz z Zespołu Nr 2 w Rzeszo
wie.

Adw. du Vail z Jasła zaznaczył, że 
przed prowadzonym w danym ośrodku 
szkoleniem należy uprzednio wysyłać 
uczestnikom tematykę szkolenia tak, 
aby adwokaci mogli już być odpowied
nio przygotowani do dyskusji, gdyż 
tylko wówczas ta forma szkolenia może 
przynieść pożądany skutek.

Adw. A. Ostafil z Krosna stwierdził, 
że wspólne szkolenie organizowane 
przez kilka zespołów będzie bardziej 
celowe, tym bardziej że obecnie należy 
poświęcić więcej czasu kodeksowi pra
cy i innym ustawom szczególnym, a te
go rodzaju doskonalenie zawodowe po
winno odbywać się w szerszym gronie.

Adw. M. Szkutnik z Rozwadowa wy
sunął potrzebę wykorzystania studiów 
doktoranckich do podnoszenia kwalifi
kacji zawodowych adwokatów i propo
nował, by delegacje związane z wy
jazdem kolegów na seminaria dokto
ranckie do Rzeszowa pokrywane były 
z konta 34-a.

Koledzy: adw. Zagraba z Mielca, 
adw. Janicki z Brzozowa, adw. Rogal
ski z Przemyśla, adw. Rachwał z Rze
szowa, adw. Boj decki z Łańcuta, adw. 
Roztoczyński z Dębicy i adw. Gałkow
ski z Niska poruszali problemy dosko
nalenia zawodowego adwokatów w ra
mach ZPP, jak również mówili o po
trzebach finansowych i inwestycyjnych 
poszczególnych zespołów.

Kierownicy zespołów pozytywnie 
ustosunkowali się do projektów unowo
cześnienia technicznego pracy adwoka
tów, jak również zgodnie podkreślili, 
że współpraca adwokatury z sądem, 
prokuraturą oraz z władzami politycz
nymi i administracyjnymi dobrze się 
układa.

Według oceny zebranych praca or
ganów samorządu adwokatury rzeszow-
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skiej zasługuje na pozytywną notę, a 
troska Rady w zakresie wyposażenia 
lokali Zespołów w sprzęt techniczny 
jest jeszcze jednym dowodem pełnego 
zaangażowania się członków Rady w 
najżywotniejsze interesy całej Izby.

Dziekan Rady, zamykając naradę, po
dziękował zebranym za ich pracę 
i wnioski, które Rada wykorzysta skru
pulatnie w swojej pracy. Adw. Rogoż 
podkreślił, że dorobek adwokatury rze
szowskiej i osiągnięcia tej adwokatury 
w okresie XXX-lecia PRL będą skrom
nym wkładem naszej społeczności w 
budowę Ludowej Ojczyzny.

2. O b c h o d y  X X X - l e c i a  PRL 
w z e s p o ł a c h  I z b y  r z e s z o w 
s k i e j  i o d z n a c z e n i a  d l a  a d 
w o k a t ó w .

Jubileusz XXX-lecia PRL obchodzo
ny był uroczyście we wszystkich zespo
łach Izby.

Na program tych obchodów składały 
się uroczyste akademie, nadzwyczajne 
zebrania, na których omawiano doro
bek adwokatury rzeszowskiej oraz do
konywano oceny działalności zawodo
wej, społecznej i politycznej.

W związku ź jubileuszem XXX-lecia 
PRL szereg adwokatów uzyskało wy
sokie odznaczenia państwowe, resorto
we i regionalne oraz zawodowe. 
W szczególności dwóch adwokatów 
otrzymało KRZYŻ KAWALERSKI OD
RODZENIA POLSKI (adw. M a k a r  
w Przemyślu i adw. K a ł k o w s k i), 
trzech adwokatów — Z ł o t e  K r z y 
że Z a s ł u g i  (adw. S. N u s o w i c z ,  
adw. T. T w a r d o w i c z  i adw. K. 
W i n s c h - A u g u s t y n o w i c z  wszy
scy z Rzeszowa), dwóch adwokatów — 
Medal XXX-lecia PRL (adw. S. R o- 
g o ż z Łańcuta i adw. B. R o g a l s k i  
z Przemyśla), dwóch adwokatów Od
znaki resortowe Ministerstwa Sprawie
dliwości (adw. S. R o g o ż  z Łańcuta 
i adw. F. L e w i c k i  z Ropczyc), a 
nadto dwóch adwokatów otrzymało Od
znakę Z ł o t ą  „Adwokatura PRL”

(adw. M. P i k o r i adw. .T. K u b  i- 
c z e k, obaj z Rzeszowa).

Odznaczenia regionalne „Zasłużony 
dla Województwa Rzeszowskiego” 
otrzymał adw. Ryszard F u r m a n  z 
Leżajska i adw. Ryszard G a ł k o w 
s k i  z Niska.

Niektórzy adwokaci otrzymali wy
mienione wyżej odznaczenia za swoją 
działalność w Stronnictwie Demokra
tycznym oraz w innych organizacjach 
politycznych i społecznych, a adw\ 
Kazimierz Kałkowski — jako radca 
prawny w Zakładach Energetycznych 
w Rzeszowie.

3. E g z a m i n  a d w o k a c k i  w I z 
b i e  r z e s z o w s k i e j .  W dniach 22 
i 23 listopada 1974 r. odbył się w na
szej Izbie egzamin pisemny, a 5 i 6 
grudnia 1974 r. egzamin ustny dla apli
kantów adwokackich.

Ogółem zdawało egzamin 7 aplikan
tów, w tym jeden aplikant z Izby szcze
cińskiej.

Wszyscy aplikanci zdali egzamin z 
wynikiem pozytywnym, przy czym je
den z nich z wynikiem bardzo do
brym, trzech — dobrym, a pozostałych 
trzech z wynikiem dostatecznym. Egza
min wykazał dobre przygotowanie ap
likantów do wykonywania zawodu ad
wokata.

Wpis nowych aplikantów na listę na
stąpi po uprawomocnieniu się wpisu na 
listę adwokatów kolegów, którzy zdali 
egzamin.

4. S p o t k a n i e  r e g i o n a l n e  a d 
w o k a t u r y  r z e s z o w s k i e j  w 
R o z w a d o w i e .  Rada Adwokacka od
była kolejne regionalne spotkanie ad
wokatury w Rozwadowie z udziałem 
adwokatów członków Zespołów Adwo
kackich w Rozwadowie, Tarnobrzegu 
i w Nisku.

Obok spraw zawodowych i organiza
cyjnych omawiano sprawy pokątnego 
pisarstwa, a nadto dyskutowana była 
sprawa kontradyktoryjności w postę
powaniu przygotowawczym. Omawiano
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również zagadnienia na tle art. 25 usta
wy o ustroju adwokatury, a to w związ
ku z uchwaleniem przez Zjazd Delega
tów Izby nowego statutu tego Fundu
szu.

Sesja wyjazdowa Rady w Rozwa
dowie była z kolei piątą sesją wyjazdo
wą Rady w ramach tzw. spotkań re
gionalnych adwokatury.

5. N o w e  w ł a d z e  P O P  p r z y  
R a d z i e  A d w o k a c k i e j .  Odbyło 
się zebranie sprawozdawczo-wyborcze

Podstawowej Organizacji Partyjnej przy 
Radzie Adwokackiej w Rzeszowie. 
W czasie zebrania omówiono osiągnię
cia POP w ramach działalności Ra
dy, jak również pozytywnie oceniono 
współpracę Rady z POP.

W wyniku wyborów pierwszym se
kretarzem POP została wybrana adw. 
Janina Białek (po raz drugi), a drugim 
sekretarzem wybrano adw. Wiktora 
Kruka.

adw. Mieczysław Cincio

I z b a  s z c z e c i ń s k a

1. W dniu 26 listopada 1974 r. zmarł 
rzecznik dyscyplinarny Rady Adwokac
kiej w Szczecinie adw. Henryk ZŁO- 
TOGÓRSKI, radca prawny.

Na posiedzeniu w dniu 13 grudnia 
ub.r. Rada Adwokacka uzupełniła swój 
skład, powołując spośród zastępców na 
członka Rady adw. Tadeusza Burakow
skiego, dotychczasowego kierownika 
Zespołu Adwokackiego nr 5 w Szczeci
nie.

W związku z uzupełnieniem składu 
Rady nastąpiła częściowa zmiana po
działu funkcji wśród członków Rady. 
Adw. Tadeusz Burakowski przejął 
funkcję sekretarza Rady. Rzecznikiem 
dyscyplinarnym Rady został dotychcza
sowy skarbnik adw. Józef Czyżewski, 
natomiast skarbnikiem — dotychczaso
wy sekretarz Rady adw. Lucjan Bocz- 
kowski.

2. W wyniku podjętej współpracy z 
Towarzystwem Medycyny Sądowej 
i Kryminologii odbyło się w ramach 
zajęć doskonalenia zawodowego w dniu 
14 grudnia ub.r. zebranie naukowe, na 
którym doktor Gustaw Wośko, adiunkt 
Zakładu Medycyny Sądowej PAM, wy
głosił odczyt na temat: „Wybrane za
gadnienia orzecznictwa sądowo-lekar- 
skiego w sprawach karnych”.

Prelegent omówił takie zagadnienia, 
jak przestępstwa uszkodzenia ciała w 
ujęciu aktualnych przepisów karnych, 
ocena sądowo-lekarska ciężkich uszko
dzeń ciała, interpretacja sądowo-lekar
ska niektórych ciężkich uszkodzeń ciała 
(pojęcie ciężkiego kalectwa, ciężkiej 
długotrwałej choroby zazwyczaj zagra
żającej życiu), problem średnich i lek
kich uszkodzeń ciała, zagadnienie na
ruszenia nietykalności cielesnej.

Referat ilustrowany był licznymi 
przezroczami oraz opierał się na danych 
statystycznych zebranych przez Zakład 
Medycyny Sądowej PAM w Szczecinie 
w okresie obowiązywania nowych prze
pisów prawa karnego.

Po referacie wywiązała się ożywioną 
dyskusja, która koncentrowała się 
szczególnie wokół nieostrego pojęcia 
choroby zazwyczaj zagrażającej życiu 
oraz zagadnień związanych z różną in
terpretacją tego pojęcia w praktyce są- 
dowo-lekarskiej.

Podkreślono konieczność ujednolice
nia poglądów i wypracowania porówny
walnych i sprawdzalnych kryteriów 
oceny stanu, który należy uznać za 
chorobę zazwyczaj zagrażającą życiu.

adw. J.Z.

I z b a  z i e l o n o g ó r s k a

Koło Obrońców Wojskowych przy Zielonej Górze wykazuje w ostatnim
Wojskowym Sądzie Garnizonowym w czasie dużą żywotność, czego wyrazem
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